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Side 2

Spørgsmål: 

Kan ministeren – evt. i samarbejde med erhvervs- og vækstministeren samt finansministe-
ren – oplyse, hvor stor en andel af værditilvæksten fra de erhvervsdrivende fonde og deres 
datterselskaber udgør af BNP?

Svar: 

Skatteministeriet m.fl. har ikke de regnskabsmæssige oplysninger mv., der muliggør en 
egentlig beregning af værditilvæksten hos erhvervsdrivende fonde og deres datterselskaber. 

På baggrund af forskellen på købsmoms og salgsmoms kan værditilvæksten hos erhvervs-
drivende fonde og deres datterselskaber i Danmark approksimativt opgøres til ca. 100 mia. 
kr. i 2010.

Tallet er forbundet med betydelig usikkerhed, og da der ikke anvendes samme metodik som 
ved Danmarks Statistiks opgørelse af BNP, er en sammenligning hermed ikke meningsfuld. 

Det skal bemærkes, at værditilvæksten i den finansielle sektor ikke indgår i opgørelsen, da 
der ikke betales moms af finansielle ydelser mv. For den anvendte afgrænsning af er-
hvervsdrivende fonde og deres datterselskaber henvises til mit svar på spørgsmål 891 af 27. 
august 2012.


